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ORG.0012.4.5.2019 

 

Protokół nr 6/19 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury 

oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych,  

które odbyło się dnia 21 czerwca 2019 r.  

na terenie kompleksu sportowego „przy Brzózkach” 

 

Obecni na posiedzeniu: 

Radni wg załączonej listy obecności, 

Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

Zastępca Wójta Gminy Buczkowice, Pan Jerzy Kanik, 

Skarbnik Gminy, Pani Magdalena Mendrok, 

Protokolant: Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Omówienie: 

1) możliwości wyróżniania przez samorząd gminny za osiągnięcia edukacyjne, sportowe 

i kulturalne na podstawie obowiązujących przepisów, 

2) stanu realizacji inwestycji dotyczącej zagospodarowania brzegów Żylicy, 

3) kwestii związanych z budową wodociągu na terenie gminy, 

4) stanu obiektów sportowych stanowiących własność gminy Buczkowice. 

3. Opiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 

2) zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019,  

3) powołania zespołu do spraw opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego 

w Bielsku-Białej,  

4) uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Buczkowice na lata 

2019-2024, 

5) zmiany uchwały dotyczącej Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

gminy Buczkowice,  

6) zmiany uchwały dotyczącej szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad 1. Otwarcie posiedzenia. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Radna Maria Sternal, otworzyła 

wspólne posiedzenie komisji o godz. 16.10 i stwierdziła prawomocność podejmowanych decyzji 

(w momencie otwarcia posiedzenia obecnych było 12 radnych). 
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Złożono życzenia imieninowe Radnemu Wiesławowi Kopaczowi i Radnemu Janowi Świerczkowi. 

Ad 2.1. Omówienie możliwości wyróżniania przez samorząd gminny za osiągnięcia edukacyjne, 

sportowe i kulturalne na podstawie obowiązujących przepisów. 

Zastępca Wójta przedstawił zasady przyznawania nagród i stypendiów, informując radnych, że 

pierwszym krokiem dla ich wprowadzenia musi być podjęcie uchwał regulujących te kwestie (na 

podstawie ustawy o sporcie, o organizowaniu i prowadzeniu działalności kulturalnej oraz o systemie 

oświaty). Następnie Pan Kanik podkreślił, że gmina Buczkowice przekazuje duże środki 

stowarzyszeniom i innym podmiotom stwarzającym dzieciom i młodzieży możliwość rozwijania 

zainteresowań oraz przeznacza znaczne kwoty na budowę i utrzymanie bazy oświatowej i sportowo-

rekreacyjnej (np. na dotacje z zakresu sportu przekazaliśmy w 2018 roku 140 tys. zł, na zajęcia 

sportowe w ramach tzw. alkoholówki 41 tys. zł, poza tym kluby piłkarskie z Buczkowic, Rybarzowic 

i Godziszki korzystają od kilku lat z ministerialnej dotacji w ramach programu Klub w wysokości 10 

tys. w skali roku). 

Udział w posiedzeniu rozpoczęli Radny Stanisław Sowa i Radny Mieczysław Moczek. 

Wójt Gminy powiedział, że: 

 jako gmina stwarzamy dobre warunki dla edukacji i rozwijania zainteresowań dla wszystkich 

mieszkańców, nie stawiamy na indywidualizm,  

 wybitne osiągnięcia w danej dziedzinie wymagają poświęceń i nakładów rodziców, klubów 

i sponsorów – my stwarzamy możliwości do znalezienia pasji,  

 w ubiegłym roku podjęliśmy próbę uhonorowania dzieci i młodzieży odnoszących sukcesy na 

szczeblu co najmniej wojewódzkim – mogliśmy kupić tylko nagrody do 200 zł (wyższa kwota 

wymagałaby zapłacenia podatku przez obdarowane osoby), 

 niekiedy więcej wysiłku w naukę wkłada uczeń przeciętny niż wybitny, bardziej uzdolniony, 

można zastanawiać się czy nie powinniśmy nagradzać właśnie wkładu pracy, a to bardzo 

trudno ocenić. 

Pan Kanik dodał, że kilkanaście lat temu próbowaliśmy przyznawać stypendia i rodziło to dużo 

problemów i konfliktów (ludzie kwestionowali zasady, zgłaszali się za późno itp.), poza tym pojawia 

się pytanie skąd wziąć na to środki (gdyby pozostać w dotychczasowej puli przełożyłoby się to na 

mniejsze dotacje dla stowarzyszeń). Pan Kanik wyraził opinię, że wybrana przez nas forma wspierania 

dzieci i młodzieży jest lepsza niż wyróżnianie pojedynczych osób. 

Radny Matlak dodał, że dodatkowe nagradzanie osób, które odnoszą sukcesy w konkretnych 

dziedzinach może sprawić, że niektóre dzieci, które akurat takich sukcesów nie mają, poczują się 

gorsze. 

Wójt Gminy powiedział, że pojawiają się opinie mówiące o tym, że nawet świadectwa z paskiem są 

niepotrzebnym źródłem frustracji dla osób, które ciężko pracowały, a nie udało im się uzyskać 

wymaganej średniej. 

Radny Moczek wyraził opinię, że przeciętne bądź słabe oceny nie muszą wynikać z braku zdolności – 

mogą również z lenistwa. 

Radny Więcek zapytał jaką kwotę w budżecie na 2018 rok przeznaczyliśmy na te wyróżnienia. 

Zastępca Wójta powiedział, że na przekazane nagrody wydano ponad 2 tys. zł oraz przytoczył kwoty 

wydatków przekazywane stowarzyszeniom oraz innym podmiotom na działalność związaną głównie 

z zagospodarowaniem czasu wolnego dzieciom i młodzieży oraz rozwijaniem ich zainteresowań 

(255,9 tys. zł na dotacje dla stowarzyszeń i innych podmiotów, 21,5 tys. zł dla szkół na organizację 
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zajęć dodatkowych, 44,2 tys. zł dla GOK na prowadzenie świetlicy środowiskowej i organizację 

półkolonii) oraz roczne koszty utrzymania boisk sportowych i placów zabaw (150 tys. zł). 

Wójt Gminy zauważył, że jest to prawie 500 tys. zł (nie wliczamy tutaj wydatków inwestycyjnych 

i oświatowych). 

Radny Więcek wyraził opinię, że kwota jest poważna i zapytał czy coś nas tutaj ogranicza. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że nie ma przeszkód by dalej w ten sposób wspierać dzieci i młodzież. 

Radny Moczek wyraził opinię, że nasza „masowość jest fajna” i zaproponował pozostanie przy 

zeszłorocznej formule nagradzania (niekoniecznie co roku). 

Wójt Gminy powiedział, że tutaj też trzeba by było ustalić jakieś zasady. 

Radna Górna zaproponowała aby - zamiast wspierać policję - przeznaczyć 10 tys. zł na stypendia. 

Wójt Gminy zauważył, że na samochody dla jednostek OSP przeznaczamy znacznie większe środki 

i zapytał Radnej Górnej czy jej zdaniem też nie powinniśmy tak wydawać pieniędzy. 

Radna Magiera-Sadlik podkreśliła, że policja dba o nasze bezpieczeństwo. 

Radny Moczek zapytał którego sportowca i na jak długo należałoby uhonorować z tej kwoty. 

Radny Zdzisław Świerczek powiedział, że nie chodzi tylko o sportowców. 

Radny Kopacz wyraził opinię, że nie ma to sensu, ponieważ spowoduje „galimatias i wrzawę”. 

Radny Matlak podkreślił, że będzie to niepotrzebnie dzielić ludzi i wyrządzi więcej szkody niż 

pożytku. 

Radna Górna powiedziała, że: 

 nie zgadza się z Panem Wójtem w kwestii niesprawiedliwości w nagradzaniu za świetne 

wyniki, ponieważ bardzo zdolne dzieci nieraz uczą się „na 3”, 

 została przez rodziców dzieci zobligowana do podjęcia tego tematu, 

 rodzice dzieci odnoszących sukcesy ponoszą większe koszty związane z ich edukacją 

i rozwojem. 

Wójt Gminy zapytał czy mamy wspierać dzieci czy rodziców. 

Radna Górna powiedziała, że w innych gminach tak jest i nie zgodziła się z tym, że decydując się na 

stypendia mielibyśmy zaniedbać inne dziedziny (cieszymy się ze ścieżki i z jej oświetlenia – „trzeba 

iść dalej”). 

Wójt Gminy wyraził opinię, że w gminach, gdzie są stypendia, nikt nie przeznacza pół miliona 

rocznie na stwarzanie możliwości zdrowego, konstruktywnego spędzania czasu wolnego. 

Radna Górna zadeklarowała przygotowanie na wrzesień projektu uchwały, który regulowałby 

kwestie stypendiów, prosząc jednocześnie o umożliwienie dostępu do Radcy Prawnego Urzędu (nie 

posiada dostępu do systemu informacji prawnej). 

Wójt Gminy zadeklarował udostępnienie Radnej wszystkich potrzebnych jej aktów prawnych. 

Zastępca Wójta powiedział, że porównał wydatki sąsiednich gmin na dotacje dla organizacji i na 

bazę sportowo-rekreacyjną – przeznaczamy na to w stosunku do nich bardzo dużo. 

Radna Górna podkreśliła, że należy utrzymać to co jest dobre. 

Zastępca Wójta zauważył, że jest to „kwestia pieniędzy”. 
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Radna Górna powiedziała, że najbardziej chodzi tutaj o prestiż. 

Zastępca Wójta wyraził opinię, że przyznanie stypendium w wysokości 100 zł przez 3 miesiące nie 

ma większego sensu. 

Radny Więcek stwierdził, że trzeba na te kwestie spojrzeć wielopłaszczyznowo, wyraził ubolewanie 

z powodu zanikania inicjatywy społecznej i coraz większych oczekiwań wobec gminy oraz uznał, że 

damy radę wyróżnić osoby odnoszące sukcesy – choćby zaproszeniem ich na spotkanie 

i pogratulowaniem. 

Radny Zdzisław Świerczek poinformował, że w Rybarzowicach prywatna osoba fundowała kiedyś 

stypendia dla młodzieży z tego sołectwa – bardzo trudno było wybrać osoby, które miały zostać w ten 

sposób nagrodzone i łatwo było zrobić „więcej złego niż dobrego”. 

Wójt Gminy powiedział, że musielibyśmy znaleźć zasady, pod którymi wszyscy moglibyśmy się 

podpisać. 

Zastępca Wójta, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Więcka, przekazał, że koszty utrzymania 

klubów sportowych są dzisiaj nieporównywalnie większe w stosunku do tego, co było w przeszłości – 

i podkreślił, że większość klubów dokłada do ich utrzymania z własnych pieniędzy. 

Radna Górna zadeklarowała, że do końca września przygotuje projekt uchwały regulujący kwestie 

nagród i stypendiów. 

Ad 2.2. Omówienie stanu realizacji inwestycji dotyczącej zagospodarowania brzegów Żylicy. 

Wójt Gminy omówił postępy inwestycji, przedstawił najtrudniejsze elementy i poinformował 

radnych, że w 2. etapie powstanie ośrodek edukacji ekologicznej (rok 2020, przetarg rozstrzygnięty – 

wygrała firma PROBUD) i ścieżka klińcowa oraz zostaną przeprowadzone prace w korycie Żylicy 

(rok 2020) i poprosił o zgłaszanie na bieżąco wszelkich problemów związanych z realizacją 

inwestycji. 

Pan Wójt poinformował również radnych, że w przyszłym roku planujemy wybudować nowy most na 

ul. Topolowej w Rybarzowicach (koszt 2 mln zł). 

Do przedstawionych informacji radni nie wnieśli uwag ani zapytań.  

Ad 2.3. Omówienie kwestii związanych z budową wodociągu na terenie gminy. 

Wójt Gminy omówił przedmiotowe kwestie (zał. do protokołu). 

Radna Sternal poprosiła o: 

 zamieszczenie w następnej Gazecie Gminnej artykułu na temat stanu wody w Polsce, by 

uświadomić mieszkańcom, że jej nie będzie w studniach, 

 zaapelowanie do dyrektorów szkół i przedszkoli o uczenie dzieci oszczędzania wody. 

Radny Foltyniak wyraził opinię, że główną rolę w tej nauce odgrywa środowisko domowe. 

Radna Sternal zauważyła, że dla młodszych dzieci nauczyciel jest dużym autorytetem i dziecko może 

„zawstydzić rodziców”. 

Radna Górna wyraziła uznanie dla pracownika Urzędu, Pana Marka Krupy, podkreślając jego 

profesjonalizm i bardzo dużą cierpliwość okazywaną mieszkańcom przy realizacji inwestycji 

gminnych – oraz poinformowała, że z uwagi na szerokość ul. Nad Brzegiem w Rybarzowicach, 

samochody przy mijaniu najeżdżają na chodnik i ścieżkę. Radna zaproponowała wprowadzenie tam 

ruchu jednokierunkowego (przez ul. Gołębią). 
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Radny Roman Wrona zgłosił do zwodociągowania teren w Buczkowicach - od Zielonych 

Delikatesów „do góry”. 

Radny Jan Świerczek zapytał jak będzie wyglądała sprawa ścieżki do Godziszki. 

Wójt Gminy powiedział, że będzie to uporządkowane. 

Ad 2.4. Omówienie stanu obiektów sportowych stanowiących własność gminy Buczkowice. 

Omówiono stan obiektów sportowych – ze szczególnym uwzględnieniem kompleksu „przy 

Brzózkach”. 

Ad 3. Opiniowanie projektów uchwał (opiniowane projekty zał. do protokołu). 

Ad 3.1-2. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Buczkowice. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2019.  

Skarbnik Gminy omówiła projekty uchwał, informując radnych, że na sesję zostaną przygotowane 

autopoprawki wynikające z następujących kwestii: 

 rozstrzygnięcie przetargu na zadanie inwestycyjne „Przebudowa dróg gminnych (Buczkowice: 

ul. Akacjowa, ul. Młyńska. Rybarzowice: ul. Krokusów, ul. Wierzbowa, ul. Jastrzębia, 

ul. Cedrowa. Godziszka: ul. Bieszczadzka, ul. Cicha)” – w dniu 18 czerwca br. - w celu 

realizacji zadania proponuje się uzupełnić wydatki o kwotę 400.000 zł; końcem czerwca 

uzyskamy informację czy uzyskamy 50% dotację celową z budżetu państwa na realizację 

inwestycji i zakupów inwestycyjnych z „Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”, 

 w związku z nierozstrzygnięciem przez zarząd WFOŚiGW w Katowicach wniosku o przyznanie 

pożyczki w wysokości 450.000 zł na zadanie inwestycyjne „Termomodernizacja SP w 

Rybarzowicach, wymiana okien”, proponuje się przenieść realizację zadania na 2020 rok, gdzie 

źródłem finansowania inwestycji będą środki własne; realizacja zadania ze środków własnych 

pozwoli rozliczyć umorzenie pożyczek na zadania: 

 „Budowa kanalizacji sanitarnej oraz przebudowa pompowni ścieków w Gminie 

Buczkowice”, o którego uzyskanie będziemy występować w II półroczu 2019 roku,  

 „Termomodernizacja sali gimnastycznej w Godziszce” (możliwość umorzenia w 2020 

roku), 

 w związku z planowanym podpisaniem umowy na pożyczkę z WFOŚiGW w 2020 roku na 

realizację „Programu Ograniczenia Niskiej Emisji w Gminie Buczkowice etap III” niezbędne 

jest uzupełnienie planu wydatków o 100.000 zł w związku z podpisywanymi umowami, 

 wprowadza się środki z PROW w 2020 roku na zadanie inwestycyjne „Rozbudowa ulicy 

Łodygowskiej w Godziszce” w wysokości 232.939 zł - na podstawie podpisanej umowy. 

Wójt Gminy poinformował radnych, że: 

 zostało wszczęte postępowanie nadzorcze przez Regionalną Izbę Obrachunkową 

w odniesieniu do uchwały z 29 maja br. w sprawie Regulaminu udzielania dotacji na zadania 

objęte Programem Ograniczania Niskiej Emisji (…),  

 celem uniknięcia uchylenia Regulaminu rozstrzygnięciem nadzorczym musimy wprowadzić 

do niego zmiany polegające na dopuszczeniu faktur wystawionych dopiero po podpisaniu 

umowy z gminą, załączeniu wzoru deklaracji oraz uściśleniu kwestii naliczania odsetek 

w przypadku zbyt wczesnego demontażu źródła ciepła, 

 będzie wnioskował na sesji o zmianę porządku polegającą na wprowadzeniu projektu uchwały 

naprawczej. 
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Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekty uchwał. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice (głosowało 14 radnych, w tym 14 „za”). 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy Buczkowice na rok 2019 (głosowało 14 radnych, w tym 14 „za”). 

Ad 3.3. Projekt uchwały w sprawie powołania zespołu do spraw opiniowania kandydatów na 

ławników do Sądu Okręgowego w Bielsku-Białej. 

Zastępca Wójta omówił projekt uchwały, prosząc o zgłaszanie kandydatów do zespołu. 

Do zespołu zgłoszono: Zastępcę Wójta Gminy, Jerzego Kanika, Radnego Romana Wronę, Radną 

Marię Sternal. 

Zgłoszone osoby wyraziły zgodę na kandydowanie. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 14 radnych, 

w tym 14 „za”). 

Ad 3.4. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Buczkowice na lata 2019-2024. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały, przypominając radnym, że założenia strategii omówiła 

Kierownik GOPS podczas poprzedniego posiedzenia komisji. 

Wobec braku innych zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały (głosowało 14 radnych, 

w tym 14 „za”). 

Ad 3.5-6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za 

uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wójt Gminy przedstawił projekty uchwał, informując radnych, że cena 13 zł należy do najniższych 

w okolicy. 

Wobec braku zgłoszeń Radny Sowa poddał pod głosowanie projekty uchwał. 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice (głosowało 

14 radnych, w tym 14 „za”). 

W wyniku głosowania komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

dotyczącej szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną 

przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (głosowało 

14 radnych, w tym 14 „za”). 

Ad 4. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Radny Roman Wrona poprosił o wymycie kloszy (wewnątrz i na zewnątrz) lamp przy budynku 

Urzędu Gminy oraz przekazał prośbę o umożliwienie handlu obwoźnego związanego z gastronomią 

przy budynku Urzędu Gminy (z uwagi na dostęp do wody i toalet). 
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Wójt Gminy powiedział, że w okolicy Urzędu Gminy są dwie budki z lodami, a teren przy Urzędzie 

jest potrzebny do przemieszczania się i parkowania. 

Radny Roman Wrona zapytał kto będzie odpowiedzialny za ewentualny wypadek na kąpielisku przy 

Żylicy (jest zastaw, głębokość do 1,70, a na dole wystają druty). 

Radna Górna powiedziała, że osoba kąpiąca się w Żylicy robi to na własną odpowiedzialność. 

Radny Sowa poprosił o ustawienie lustra drogowego na skrzyżowaniu ul. Bielskiej i Jagodowej 

w Godziszce. 

Ad 5. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Zdrowia, 

Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych. 

Radny Sowa poddał pod głosowanie protokół. 

W wyniku głosowania komisje przyjęły protokół - głosowało 13 radnych, w tym 12 „za”, 1 wstrzymał 

się od głosu. 

Ad 6. Zamknięcie posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, Pan Stanisław 

Sowa, zamknął posiedzenie komisji. 

Posiedzenie komisji zakończyło się o godz. 18.00. 

Na tym protokół zakończono. 

 

Przewodniczyli: 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Spraw Komunalnych, Maria Sternal 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych, Stanisław Sowa 

 

Protokołowała: Ewa Matera 

 

 

 

 



Informacja o stanie prac związanych z budową wodociągu  

1. Budowa wodociągu Buczkowice – Godziszka  

Wygrała firma: Konsorcjum Trans-Wiert-Duda sp. z o.o., PHU. Technika Grzewcza i Sanitarna 

Andrzej Duda. 

Termin realizacji zadania do 30.09.2019 r. 

Kwota brutto: 8.810.592,50 zł, z czego zostanie zwrócony VAT w wysokości 1,65 mln zł. 

Na zadanie to pozyskano środki zewnętrzne: 

 z Unii Europejskiej: 4.152.545 zł, 

 z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej: 

1.600.000 zł. 

Dzięki jego realizacji umorzono 1.349.134 zł zaciągniętej wcześniej pożyczki 

w WFOŚiGW.  

Planowana do wykonania dł. sieci wraz z przyłączami 13,5 km + 167 szt. przyłączy. 

 

Stan zaawansowania na dzień 13.06.2019 r.: 

a) Godziszka: 

 etap I - ul. Górska - prace z wodociągiem zakończone - pozostało asfaltowanie 

ul. Górskiej (planowane do końca czerwca) - wykonano 1,1 km sieci 

i wszystkie przełączenia przyłączy, 

 etap II - ul. Lipowska, Beskidzka - wykonano około 265 m (z około 875 m) 

sieci – reszta planowana do końca czerwca + asfalt na ulicy Akacjowej.  

Wartość odebranych prac na Godziszce: około 490.000 zł brutto, co stanowi około 

38% planu. Całość: 1.285.000 zł brutto. 

b) Buczkowice: 

 na koniec maja wykonano około 5,9 km sieci z planowanych 8,3 km (około 

71% całości), 

 wykonano około 65 przyłączy z planowanych 167, 

 wykonano budynek przepompowni wody i zakupiono urządzenie pompowe 

i agregat (czekamy na przyłączenie prądu, żeby dokończyć montaż), 

 zamontowano 53 zasuwy i 37 hydrantów, 

 zapłacono do końca I kwartału około 2.356.000 zł brutto z planowanych około 

7.525.000 zł brutto. 

W sumie za cały projekt do końca I kwartału 2019 r. wydano około 2.845.000 zł brutto 

z planowanych 8.810.000 zł brutto.  

 

Plan do końca czerwca to przerób jeszcze na poziomie około 1 mln zł brutto, więc do końca 

kwartału całość wydatków wyniesie około 4 mln zł brutto (około 45% całości). 

Planowane prace do końca czerwca: 

 asfaltowanie ulic Górskiej i Akacjowej w Godziszce, 



 wykonanie sieci przewiertami w Godziszce (ul. Lipowska i Beskidzka, przejście pod 

potokiem Godziszczańskim) oraz przewierty w Buczkowicach (ul. Lipowska, 

Grunwaldzka, Wyzwolenia, Ciesielska), 

 prace na przyłączach i sieci (ul. Wspólna, Ks. Białka, Modrzewiowa, Leśna, Pod 

Akacjami, Lipowska). 

 

2. Nadal trwają prace związane z projektem sieci wodociągowej na terenie Buczkowic 

i Rybarzowic. 

 

Wygrała firma Geokart z Rzeszowa.  

Umowa z dnia 30.12.2015 r.  

Za kwotę 371.706,98 zł. 

Szacowany zakres do zaprojektowania: ok. 30 km sieci wodociągowej.  

Termin zakończenia prac 30.11.2016 r., przesunięty aneksem do 28.06.2017 r. 

Do dzisiaj prace nie zostały zakończone, projekt w trakcie uzgodnień w AQUA. 

 

Z uwagi na małe zainteresowanie mieszkańców oraz dużą liczbę odmów dotyczących zgody 

na wejście w teren, zaprojektowano ogółem sieci wodociągowej wraz z przyłączami tylko 

13,1 km, w tym: 

 w Buczkowicach 124 szt. przyłączy, 

 w Rybarzowicach 65 szt. przyłączy, 

 dług. przyłączy: ok. 3.1 km, 

 dług. sieci: ok. 10 km. 

 

Marcin Jakubiec, Inspektor Referatu Gospodarki Komunalnej i Budownictwa Urzędu Gminy 

Buczkowice  

 

 




